
 

Obecní úřad Police          Květen  2012 
 

ZPRAVODAJ   POLIC                           č. 5 
 

Z jednání zastupitelstva obce 

Zastupitelstvo obce se na svém XIII. zasedání zabývalo dalším pronájmem pískovny. Na 

zveřejněnou výzvu se přihlásila pouze  firma a to Vast Tercia  z Valašského Meziříčí, která 

měla již dříve pískovnu pronajatou. Zastupitelé posuzovali její nabídku a zároveň 

připomínkovali předložený návrh nájemní smlouvy, který byl po úpravách schválen. Pokud 

bude smlouva uzavřena na dobu do 30. listopadu 2013, tak do rozpočtu obce podle nabídky 

přijde celkem 380 000,- Kč a za každou vytěženou tunu písku 25,- Kč. 

 

Opěrná zeď a chodník u točny se bude opravovat    

Zastupitelstvo Zlínského kraje schválilo dotaci ve výši 205 000,- Kč na Rekonstrukci 

chodníku a opěrné zdi u č.p. 58 v Policích.  Celá akce bude ukončena do listopadu letošního 

roku. Přesné náklady včetně dodavatele budou známy po provedeném výběrovém řízení. 

 

Zásahová jednotka hasičů bude mít lepší vybavení 

Naše obec uspěla se žádostí o podporu na zkvalitnění vybavení jednotky hasičů.  Jedná se o 

nákup záchranářského žebříku, vysílaček a svítilen, které při nedávných požárních zásazích 

citelně chyběly. Celkové náklady činí 61 000,- Kč, z této částky obec obdrží od  Zlínského 

kraje 70 % dotaci. 

 

Místní referendum   

se bude konat  

v sobotu 5. května 2012 v době od 10:00 hod - do 20:00 hod. 

Otázka položená k rozhodnutí v místním referendu: 

„Souhlasíte s vybudováním zařízení pro nakládání s odpady, nebo jakkoliv jinak 

nazvaného zařízení podobného charakteru v katastru obce Police?“ 

Hlasovat se bude pouze zakřížkováním odpovědi „ANO“ nebo „NE“ do příslušného rámečku. 

Hlasovací lístek i úřední obálku obdrží oprávněné osoby v hlasovací místnosti, která bude na 

Obecním úřadě v Policích. 

Oprávněná osoba může ze závažných důvodů, zejména zdravotních, požádat obecní úřad a 

v den hlasování okrskovou komisi, aby mohla hlasovat mimo hlasovací místnost, a to pouze 

na území naší obce. V tomto případě vyšle okrsková komise 2 členy s přenosnou schránkou, 

úřední obálkou a hlasovacím lístkem  k oprávněné osobě. Při hlasování postupují členové 

komise tak, aby byla zachována tajnost hlasování. 

Požádat o hlasování mimo hlasovací místnost mohou oprávněné  osoby na Obecním úřadě 

Police nebo telefonicky na tel.  571 637 200. 

Hlasovat mohou občané starší 18 let, kteří mají trvalý pobyt v Policích. Při hlasování musí 

předložit platný průkaz totožnosti, jinak jim nebude hlasování umožněno. 

 

Poučení: 

- Oprávněná osoba v prostoru určeném pro úpravu hlasovacího lístku označí křížkem 

v příslušném rámečku odpověď „ANO“ nebo „NE“, pro kterou hlasuje.  

- V případě, že neoznačí křížkem žádnou odpověď, zdrží se hlasování. 

- K jiné úpravě hlasovacího lístku se nepřihlíží. 

- Tento hlasovací lístek vloží do úřední obálky. 
                       Karel Hlavica, starosta 

 

 



Slovo zastupitelů 

Co jsme viděli  v Chlebičově 

V sobotu 21. dubna skupina 20 občanů navštívila skládku nebezpečného odpadu EKO  

Chlebičov u Opavy. Na místě jsme  na vlastní oči (a nos) mohli  vidět zařízení, které 

provozuje firma Marius Pedersen. Vzhledem k tomu, že byla sobota, tak v areálu byl klid bez 

běžného provozu.  Spolu se starostou Chlebičova panem Novotným jsme byli přímo v centru 

tělesa skládky na samém vrcholu. Z tohoto kopce bylo vidět do nedaleké obce Chlebičov. 

Okolí areálu v žádném případě nevykazovalo zničenou a zdevastovanou krajinu. Poblíž areálu 

byla vidět myslivecká kazatelna. Samotné těleso skládky je na pískovém podloží, což 

dokazoval materiál, kterým se upravovaly svahy  tělesa. Součástí exkurze bylo předvedení 

třídící linky na plasty  s popisem funkce. Následně jsme si mohli prohlédnout obec Chlebičov 

s 1100 obyvateli. Vybavenost a vzhled obce byla skutečně  na velmi vysoké úrovni a další 

výstavba rodinných domů je jen dokreslením kvality života zdejších obyvatel. Jen pro 

zajímavost, stavební plochy s přivedenými inženýrskými sítěmi v novém stavebním obvodu,  

ze kterého je přímo vidět na již částečně zrekultivovanou skládku vzdálenou cca 500 m,  byly 

dle informací pana starosty Novotného prodány během tří měsíců za cenu 700,- Kč/m2.  Nelze 

tedy tvrdit, že se z důvodu umístění skládky budou lidé z obce stěhovat. V krátké besedě se 

zástupci obce a pracovníky skládky pan starosta Novotný zdůraznil, že občané Chlebičova 

jsou hrdi na svou obec a využívají veškerý komfort, který jim bydlení v tak kvalitně vybavené 

obci přináší.  Dosvědčují to krásně upravené fasády domů, komunikace, vydlážděné 

chodníky, vybudované, rekonstruované nebo opravené objekty obce,  např. budova obecního 

úřadu, ve které je ordinace lékaře, pošta, dále  objekt  školy  s 1.-5. ročníkem s navazující 

novou tělocvičnou. Dále se obec může pyšnit koupalištěm, víceúčelovým hřištěm, dvěma 

travnatými fotbalovými plochami, kulturním domem pro 200 lidí se salónkem pro menší 

rodinné oslavy, apod. Nebýt finančního příjmu ze skládky, obec by v žádném případě 

nemohla docílit toho co dnes má.  

Ti, co byli účastni exkurze v Chlebičově, si mohli udělat vlastní názor na zařízení, které  by se 

případnou změnou územního plánu  mohlo v naší obci připravovat s tím, že konečné 

rozhodnutí by vždy mělo mít odpovědné zastupitelstvo, které  bude zvažovat veškeré klady a 

zápory uvedeného záměru. Rozhodnutím  NE v  místním referendu si zavíráme jakékoliv 

další jednání a posuzování uvedeného záměru.  
                                                                                                                          Karel Hlavica, starosta 

Zamyšlení nad Informačním zpravodajem Sdružení Pro Police č. 2 

Chtěl bych se touto cestou vyjádřit k výše jmenované tiskovině.  Hned v úvodu nás pisatel 

přesně informuje o tom co je to amatérismus. Další informace však již nejsou tak přesné a 

úplné. Zvukový záznam z besedy se skutečně nepovedl, ačkoli displej přístroje vykazoval, že 

záznam je ukládán, nestalo se tak. Na žádost paní Pavlištíkové o poskytnutí záznamu pan 

starosta písemně a slušně odpověděl a omluvil se. Reakcí na toto byla urážlivá odpověď 

zveřejněna na webových stránkách Sdružení Pro Police, pod kterou se zapomněl autor 

podepsat. Byl to amatérismus nebo záměr?  Průběh besedy mělo možnost sledovat cca 110 

občanů a všichni slyšeli co tam zaznělo, nevím co by měl obecní úřad skrývat, tento navíc 

nemá žádnou povinnost z besedy vypracovat zápis. Zápisky a záznamy si mohl provádět 

každý sám. Další informace nám říká, že jsme spolu se starostou nepravdivě informovali 

občany. V lednovém zpravodaji  ani nikde jinde napadla informace o tom, že se bude 

v Centru Police třídit komunální odpad z popelnic. Třídit se podle záměru fy. Marius 

Pedersen bude separovaný odpad, stavební odpad a sutě a biologicky rozložitelný odpad. 

Zajímavou informací je však to, že autor Zpravodaje Sdružení Pro Police přiznává, že 

vybudování „Centra Police“ je v souladu s Plánem odpadového hospodářství Zlínského kraje, 

přestože doposud tvrdil občanům, že toto je v rozporu s Plánem. Je to amatérismus nebo 

záměr?  Posouzení vlivu na životní prostředí EIA budou vypracovávat experti na danou 

problematiku, tedy i vodohospodáři a tímto posouzením se budou řídit další dotčené orgány. 

V případě, že výsledek EIA bude negativní, nebude se dále v přípravě  Centra Police 

pokračovat.  Jen pro informaci: Obec vysadila v minulých letech v Chráněné oblasti přirozené 



akumulace vod cca 10 ha nových lesů. Dále nás zpravodaj informuje o tom, že do Sdružení 

Pro Police přicházejí emaily s podporou v boji za čistou přírodu. Na stránkách Sdružení pro 

Police jsem našel pouze jeden, ten od paní Doc. Janěkové. Možná ty další nejsou vhodné pro 

veřejnost a musely být staženy, tak jako před časem anketa s hlasováním. Je to amatérismus 

nebo záměr? Dozvídáme se taky, že referendum je poslední výspa přímé demokracie. 

Bohužel musím konstatovat, že přípravný výbor odmítá nebo zapomněl na demokracii 

zastupitelskou a přenesl celou váhu zodpovědnosti za rozhodnutí na bedra veřejnosti, bez toho 

aniž by veřejnost měla k dispozici dostatek informací a expertíz k dané záležitosti.  Je to 

amatérismus nebo záměr? V případě, že v referendu zvolí občané „ANO“ má zastupitelstvo 

ještě dostatek možností celý projekt výstavby „Centra Police“ zastavit z důvodu, že se stane 

pro obec nevýhodným. V případě volby „NE“ se celý projekt zastavuje s okamžitou platností 

a obec se tímto rozhodnutím taky zbavuje možnosti vybudovat jakékoliv jiné zařízení pro 

nakládání s odpady, např. veřejnou kompostárnu nebo sběrný dvůr. Rozhodnutí „NE“ taky 

znamená odmítnout značný finanční přínos do obecní pokladny a tím odsoudit  oprávněné  

požadavky občanů na dobudování infrastruktury a vybavení obce k zdlouhavému a vleklému 

řešení.  Taky z těchto důvodů budu v nadcházejícím referendu hlasovat „ANO“ .                                      
                                                                                                                    Milan Gerla    místostarosta 

 

Myslím, že hodně záleží na tom, kdo, jak a za jakých podmínek  skládku provozuje.A ten kdo 

se dostatečně o firmě, která chce Centrum s odpady v Policích provozovat informoval, ví že 

se jedná o profesionální firmu, která problematice  s odpady rozumí a má značné zkušenosti. 

Dokáži si představit žít v chudé a zadlužené obci bez skládky, ale pokud si můžu vybrat, tak 

raději v bohaté se skládkou. 

Referendum se mohlo konat o několik měsíců později, až bychom znali výsledky a posudky, 

zda zde může Centrum pro nakládaní s odpady vůbec být a pokud ano za jakých podmínek. 

A to se pokud bude v referendu Centrum zamítnuto, nikdy nedozvíme. 

Protože chci znát odpověď, budu v referendu hlasovat pro "ANO".                       Miroslav Kašík 
                                  
V současné době v naší obci probíhají živé diskuse týkající se možnosti vybudování Centra 

pro nakládání s odpady a já bych k tomu chtěl napsat jen pár slov. Různá ekologická hnutí 

(Arnika, Duha), nám radí dobře. Jedinou možností, zbavit se odpadů, je neprodukovat 

odpady. Jenže to je daleká budoucnost. Když jsem se poprvé dozvěděl o zájmu firmy Marius 

Pedersen využít pískovnu pro skládku odpadů, také jsem nebyl přesvědčen, že je to dobrý 

nápad. Podobně se k tomu vyjadřuje i Sdružení Pro Police.  

Proto jsem se snažil zjistit, jak by dané centrum mělo vypadat, jaká je technologie 

skládkování, jak je provedeno těleso skládky, jak je zajištěna ochrana okolní přírody a 

spoustu dalších informací. Poté se mé obavy z možného poškození životního prostředí v obci 

vytratily. Protože si málokdo dokáže představit, jak podobné zařízení funguje, a já také, zajel 

jsem se podívat na skládku v Kvítkovicích. Je škoda, že této exkurze, nebo dalších dvou 

exkurzí, se nezúčastnilo více občanů. Myslím, že i spousta odpůrců tohoto návrhu, by změnila 

svůj postoj. Poukazovat na to, že je nějaká skládka ukázková, nebo připravená může pouze 

ten, kdo tam nebyl. A není zodpovědné nesouhlasit s něčím, co jsem ani neviděl. Podobně se 

vždy k dané problematice stavěla větší část občanů ve všech 3 obcích, které jsme navštívili. 

Po letech zkušeností by hlasovali pro skládku téměř všichni. 

Ve Zpravodaji Sdružení Pro Police proběhla řada polopravd, účelových informací a místy 

urážek. Nelíbilo se mi napadání členů zastupitelstva, starosty a místostarosty, některými 

oponenty skládky na veřejné debatě, vypadající spíše jako vyřizování osobních účtů. A 

souhlasím, že je škoda, že se nepodařilo nahrát záznam z této debaty.  Spousta aktérů by se 

musela ještě dlouho stydět. 

Závěrem bych to jednoduše shrnul. Ochrana životního prostředí v nových odpadových 

centrech je na maximální možné úrovni. Skládka v jakékoliv podobě sice není přínosem pro 

přírodu, má ovšem ekonomický přínos pro obec a občany, a to nemalý. V době, kdy nám 

nikdo nedá ani korunu navíc, je to možnost jistého dlouhodobého příjmu do rozpočtu obce a 

také možnost pracovních příležitostí.                                                                            Igor Plesník 



 

SDH Police  

zve všechny hasiče i občany na oslavy Svatého Floriána, patrona všech hasičů, která  se bude 

konat v neděli  13. května 2012.  Průvod místních  a taky  hasičů  okolních sborů s prapory a 

dechovou hudbou vyjde v 10:00 hod. od hasičské zbrojnice. Součástí průvodu bude položení 

věnce u   památníku  obětí  obou  světových  válek.  Mše svatá  v kapli začne v 10:30 hod. Po 

skončení  mše se hasiči v průvodu přesunou do hospody k slavnostnímu obědu.     
                            Milan Gerla, starosta SDH     

Pozvánka na besídku ke dni matek 

Srdečně zveme všechny přátele naší školky na „Besídku nejen pro maminky“ ve čtvrtek 10. 

května 2012  v  15.15 hodin v prostorách MŠ.   Děti a učitelky MŠ Police 

 

Humanitární sbírka 

Dovoluji si připomenout, že humanitární sbírka se uskuteční ve středu 9. května od 7:00 do 

17:00 hodin. Zabalené věci můžete přinést na Obecní úřad v Policích. Všem, kdo se zapojí, 

předem děkuji.                 

 

Májové pobožnosti 

budou v měsíci květnu vždy v  úterý, pátek a neděli v 17:30 hodin v kapli v Policích                                                           

                                           Marie Černochová 
Společenská kronika 

Narození  

v měsíci březnu se narodil Kryštof Němec. Přejeme mu hodně zdraví, štěstí, láskyplnou náruč 

rodičů a bezstarostné dětství. 

Úmrtí 

v pondělí 23. dubna 2012 zemřel náš spoluobčan pan Jan Urbiš. Pozůstalé rodině 

vyslovujeme upřímnou soustrast v jejich zármutku. 
             Mgr. Lenka Sváčková, předsedkyně kulturní komise 

 

Poplatek za odpad 

ve výši 380,- Kč na osobu  je  splatný do 31.5.2012. Žádáme o dodržení splatnosti.  Po tomto 

termínu bude zahájeno daňové řízení.  

 

Daň z nemovitostí 

je splatná do 31.5.2012 Finančnímu úřadu ve Valašském Meziříčí.  Hromadný předpisný 

seznam daně z nemovitostí na rok 2012  je zpřístupněn k nahlédnutí  do 16. května 2012 

v budově Finančního úřadu ve Valašském Meziříčí, kancelář č. dveří 201, 223 ve dnech 

pondělí a středa od 8:00 do 17:00 hodin. 

 

Odvoz odpadu 

ve středu 2.5., 16.5. a 30.5.2012. 

 

Pozvánka na fotbal 

1.5.2012 ÚT  muži   16:30 hod.  Police – Lužná 

6.5.2012 NE přípravka  14:00 hod. Police – Choryně 

   muži  16:30 hod. Police – Leskovec 

8.5.2012 ÚT muži  16:30 hod. Police – Kelč B 

12.5.2012 SO přípravka 13:30 hod. Poličná - Police 

13.5.2012 NE muži  16:30 hod. Podlesí B - Police  

20.5.2012 NE přípravka 14:00 hod. Police – Kateřince 

   muži  16:30 hod. Police – Krhová A 

27.5.2012 NE přípravka 14:00 hod. Police – Hošťálková 

3.6.2012 NE přípravka 14:00 hod. Police – Juřinka 

   muži  16:30 hod. Police - Jarcová          Zve výbor TJ Police 


